
Protokół Nr VI
z VI Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia   23 marca 2007r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum

Otwarcia obrad VI Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, 
Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczyl  obradom.  Powitał  serdecznie  wszystkich 
radnych  i  zaproszonych  gosci  oraz  oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą  obecności  aktualnie 
w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
radnych, stanowi quorum  pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Ponadto w sesji uczestniczyli:
Pan Bernard Stein - Wójt Gminy Kluki,
Pani  Elżbieta Bednik                       - Skarbnik Gminy Kluki,
Pani Anna Fabrowska - Sekretarz Gminy
Pan  Andrzej Domański - radca prawny Urzędu Gminy
Sołtysi Gminy Kluki
Mieszkańcy Gminy
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 
Przewodniczący poinformował, iż w punkcie 7 zostaną rozpatrzone projekty uchwał, które 
zostały radnym dosłane, tzn. :

• Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  i  Sekretarza  Gminy 
o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego;

• Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy pomiędzy Gminą Kluki 
a organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego.

Przewodniczący zaproponował również wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów 
uchwał, których podjęcie wynika z bieżącej działalności:

• Podjęcie uchwały w sprawie wyboru kandydata  będącego przedstawicielem Gminy 
Kluki  w  Powiatowej  Społecznej  Radzie  do  Sprawa  Osób  Niepełnosprawnych 
w kadencji 2007 – 2010;

• Podjęcie  uchwały  w  sprawie  kandydata  i  jego  stałego  zastępcy  reprezentujących 
Gminę  Kluki  w  stałej  konferencji  współpracy  powoływanej  przez  Wojewodę 
Łódzkiego.

W/w projekty zostałyby wprowadzone, jako pkt 7,8,9,10.
Radna I. Lewińska – zgłosiła wniosek, aby przed punktem dotyczącym podjęcia uchwały 
w sprawie budżetu wprowadzić punkt dotyczący dyskusji w sprawie poprawek.
Przewodniczący Rady – przed podjęciem każdej uchwały zawsze jest dyskusja , wobec tego 
wniosek jest niezasadny.
Innych propozycji do porządku obrad nie było.
Za  przyjęciem  zmian  proponowanych  przez  Przewodniczącego  Rady  głosowali  wszyscy 
radni.
Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
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2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kluki na 2006r..
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uzgodnienia  projektu  Rozporządzenia  Wojewody 

Łódzkiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Widawki.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  i  Sekretarza  Gminy 

o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego;
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy pomiędzy Gminą Kluki 

a organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego.

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru kandydata  będącego przedstawicielem Gminy 
Kluki  w  Powiatowej  Społecznej  Radzie  do  Sprawa  Osób  Niepełnosprawnych 
w kadencji 2007 – 2010;

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  kandydata  i  jego  stałego  zastępcy  reprezentujących 
Gminę  Kluki  w  stałej  konferencji  współpracy  powoływanej  przez  Wojewodę 
Łódzkiego.

11. Interpelacje i wolne wnioski.
12. Sprawy różne.
13. Zakończenie obrad.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad.  Przewodniczący zapytał, czy 
są uwagi do protokołu?

Radny J. Konieczny zgłosił, iż fragment dotyczący pisma z prokuratury jest zapisany nie tak, 
jak przewodniczący powiedział,  bo „Pan powiedział,  w ten sposób, że moja osoba i  były 
radny przynosimy wstyd Gminie, dlatego że było doniesienie o podejrzeniu przestępstwa.”

Przewodniczący  Rady -  nie  było  tak  powiedziane,  jak  zgłasza  radny,  wypowiedź  w tej 
sprawie na poprzedniej sesji była ogólna.

Radny J. Konieczny – powiedział, aby wpisać do protokołu, że Przewodniczący powiedział 
na sesji „że jego osoba i były radny przynoszą wstyd gminie”.

Przewodniczący Rady poprosił o pisemny wniosek, który zostanie dołączony do protokółu, 
następnie odczytał fragment z protokołu poprzedniej sesji :

„Pismo Prokuratury Rejonowej w Bełchatowie w sprawie odmowy wszczęcia śledztwa 
w  sprawie  działania  na  szkodę  interesu  publicznego  i  przyjęcia  korzyści  materialnej 
w 2002r.  przez Wójta Gminy Kluki,  w związku z realizacją zamówienia publicznego- 
budowy  kanalizacji  zewnętrznej  i  zbiornika  dwukomorowego  przy  budynku  szkoły 
w Klukach.
Przewodniczący Rady przypomniał niektórym radnym, że nie są zobligowani do tego, 
aby występować jako radni na zewnątrz, poza Gminą. Takie działania mogą zaszkodzić 
nie tylko jednej osobie, ale wszystkim mieszkańcom Gminy Kluki.”

Radny J. Konieczny – zostało to inaczej ujęte.

Przewodniczący spytał czy są inne uwagi do protokołu.
Nikt więcej z radnych uwag nie zgłaszał.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni
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Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – p. Bernard Stein poinformował, iż w okresie międzysesyjnym:

1) Trwają  prace  nad  przygotowaniem  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania Gminy Kluki, które jest już na ukończeniu. Radni, którzy chcieliby 
się  zapoznać  ze  stanem  faktycznym  tego  studium,  taka  możliwość  zaistnieje  od 
wtorku  do czwartku, przed wyłożeniem, bo wyłożenie nastąpi za miesiąc i wówczas 
wszyscy mieszkańcy będą mieli  wgląd i  będą  mogli  wnosić  ewentualne uwagi  do 
poczynionych tam zapisów. Wnioski były przyjmowane przez ostatnie 4 lata i to się 
wszystko  skumulowało.  Studium  jest   ważnym  dokumentem,  jest  preludium  do 
uchwalenia  planu  zagospodarowania  przestrzennego  to  niezależnie  od  tego  czy  to 
będzie plan uchwalony całościowo czy to będzie plan uchwalany, tzw. gniazdowo dla 
jednej  miejscowości  czy  obszaru  dla  którego  będzie  projektowana  jakaś  znacząca 
inwestycja.

2) Zostały przygotowane wnioski  dotyczące  dofinansowania do dróg dojazdowych do 
pól i łąk. Po przyjęciu uchwały budżetowej, jeżeli nic się nie zmieni to te wnioski 
zostaną wysłane.

3) Zlecone jest wykonanie dokumentacji na ulicę „Ciemną” w Kaszewicach. Projektanci 
byli 3 dni temu, objęli projektowaniem szerszy zakres, nie tylko zlewnię okolicy ulicy 
Ciemnej, ale również punkty wyżej  położone w Kaszewicach, skąd wody spływają 
w kierunku Ciemnej.

4) Projekt  na  kanalizację  jest  już  gotowy.  Przygotowywany  jest  wniosek  na 
dofinansowanie ze środków unijnych. Będzie również przygotowywany wniosek na 
dofinansowanie budowy dróg. Nabór wniosków ma dopiero ruszyć na przełomie maja 
i czerwca.

5) Prowadzone są rozmowy z Kopalnią na temat spłaty ostatniej raty zwrotu podatku od 
nieruchomości.

6) W poniedziałek odbyła się Komisja poborowa z terenu naszej Gminy.
7)  Wójt uczestniczył  w  szkoleniu w sprawie nowej ustawy, która spowoduje bardzo 

duże trudności, szczególnie w zakresie inwestycji drogowych. Ustawa jest, jak gdyby 
rewolucją w dotychczasowym stanie prawnym, ponieważ na jej podstawie nie będzie 
trzeba uzyskiwać zgody właścicieli gruntów przez które ma przebiegać realizowana 
inwestycja.  W  zasadzie  sprowadza  się  to  do  tego,  że  robi  się  projekt,  wyznacza 
przebieg drogi wraz z odszkodowaniami  i jest to robione poza inwestorem.

8) Odbyło się prezydium Zarządu OSP, oceniono wszystkie jednostki. Nasza jednostka 
włączona do krajowego systemu, niżej jest klasyfikowana, ale nie jest najgorzej.

9) Odbyło  się  szkolenie  z  zakresu OC oraz ochrony informacji  niejawnych.  Kontrola 
z tego zakresu odbędzie się w maju.

10) Na terenie Gminy dotychczas w 2 szkołach (Gimnazjum i SP Kluki) była Komisja 
Wojewody  dotycząca  bezpieczeństwa  dzieci,  a  w  dniu  dzisiejszym  komisja  jest 
w  Szkole  w  Kaszewicach  i  w  Parznie.  Są  wydane  pewne  zalecenia,  ale  zostaną 
przedstawione na kolejnej sesji.

11) W  Kaszewicach  został  założony  wnioskowany  przepust  oraz  uzupełniono  część 
znaków drogowych.

12) Część dróg było już wyrównanych równiarką w ramach wiosennych remontów dróg, 
jednak  zmiana  pogody  wstrzymała  te  prace.  Gdy  warunki  pogodowe  pozwolą 
równiarka zostanie ponownie wysłana na drogi.

13) Na  następnej  sesji  zostanie  przedstawiony  projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia 
w Klukach Zespołu Szkół. Obecnie czekamy na opinię kuratora w tej sprawie.
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14) Siedleckie  Centrum  Edukacyjne  zwróciło  się  do  dyrekcji  Gimnazjum  z  prośbą 
o  udostępnienie  pomieszczeń  w  celu  utworzenia  Liceum  Ogólnokształcącego  dla 
dorosłych.

15) Zrobiona jest wycena szkoły w Żarze na kwotę 86 tys. zł.
16) Dzisiaj wpłynęło pismo o obniżeniu subwencji o 28.500 zł., z tego względu że Gminy 

górnicze  ustawą  z  16  lutego  br.  zostały  zwolnione  z   wpłat  do  budżetu  państwa 
przeznaczoną  na  część  wyrównawczą  subwencji  ogólnej,  stąd  skutek  na  pozostałe 
Gminy.

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy Kluki na 2006r.
Przewodniczący  Rady  –  G.  Augustyniak  przed  przystąpieniem  do  dyskusji 

w sprawie budżetu odczytał  Uchwałę Składu Orzekającego Nr II/23/2007 z dnia 6 lutego 
2007r..  w  sprawie  opinii  projektu  budżetu  na  2007r.  Regionalna  Izba  Obrachunkowa 
pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. Uchwała stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.
Wójt – B.Stein – przed dyskusją w sprawie budżetu poinformował wszystkich zebranych, iż 
dochody budżetu na 2007r. zamykają się kwotą 7.750.326 zł, wydatki – 8.024.801 zł, przy 
czym wydatki inwestycyjne – 1.253.522 zł, tj. 15,6% wydatków ogółem. Wójt ocenił, iż jest 
to wskaźnik przyzwoity, patrząc na okoliczne samorządy.
Budżet jest tworem żywym, nigdy kwota która była przyjmowana w momencie uchwalania 
budżetu nie jest kwota końcową.
Główne kierunki zadań inwestycyjnych, to przede wszystkim kanalizacja i oczyszczalnia, na 
początku na osiedlu w Klukach oraz drogi. Na ten rok planowane jest utwardzenie 4 km dróg.
Wójt powiedział, iż zdaje sobie sprawę, że potrzeby są o wiele większe, do realizacji należy 
przyjmować to co najpilniejsze.
Przewodniczący Rady spytał czy są jakieś uwagi do projektu budżetu?
Radny  H.  Kęsy –  wniósł  poprawkę  w  załączniku  nr  5,  tj.  w  wieloletnim  programie 
inwestycyjnym  Gminy  Kluki:  w  pkt.  3  –  Przebudowa  drogi  gminnej  w  miejscowości  
Kaszewice  Kolonii  zdjąć  kwotę  5.000  zł  i  przeznaczyć  na  wykonanie  dokumentacji  na 
budowę drogi też w Kaszewicach Kolonii, ale jadąc od strony Kurnosa (od krzyża do posesji 
państwa Chojnickich i Rutkowskich).
Przewodniczący spytał – Kto jest za przyjęciem poprawki?
Za - głosowało 12 radnych, przeciw – 1, wstrzymał się od głosu – 1.
Radny J. Konieczny – zgłosił wniosek o przesunięcie środków na renowację Domu Kultury, 
ponieważ zgłosił wniosek 15.IX.ubiegłego roku, ale w budżecie nie zostało to ujęte.
Radny  uzasadnił,  iż  proponował  z  wykorzystaniem  środków  z  Powiatowego  Funduszu 
Ochrony Środowiska, niestety środki te poszły na kanalizację na osiedlu.
Wójt odpowiedział,  iż  nie  jest  możliwe  pozyskanie  środków  z  Funduszy  Ochrony 
Środowiska , z tego względu że w Domu Kultury jest ogrzewanie elektryczne, a jest to sposób 
ogrzewania najbardziej ekologiczny. Środki Funduszu przeznaczane na termomodernizację, 
tj. na poprawę, wymianę źródła ciepła.
Radny  J. Konieczny  - co stało na przeszkodzie, aby zlikwidować to stare ogrzewanie?
Wójt – spytał czy miał napisać nieprawdę, że nie ma ogrzewania?
Radny  J. Konieczny  - nie, zlikwidować istniejące ogrzewanie, poza tym Wójt obiecywał 
mieszkańcom na spotkaniach przedwyborczych.
Wójt – Jakie przesunięcia w budżecie radny proponuje na to zadanie?
Radny J. Konieczny – z dróg , bo drogi jeszcze będą, a budynek może się zawalić. Rynny 
przeciekają, leje się po murze, gzyms przy wejściu ma już taki duży nawis, że może komuś 
spaść na głowę, dach przecieka , a w budżecie, nawet na lata następne do 2009r. nie jest ujęte 
to zadanie. Radny powiedział, że można było podzielić na etapy, np. w tym roku zrobić dach, 
a drugim roku co innego.
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Wójt – Nie można dzielić tego zadania na etapy, ponieważ planujemy wystąpić o środki 
zewnętrzne,  a  wtedy  zadanie  musi  być  realizowane  całościowo  i  w  tym  roku 
najprawdopodobniej zostanie przygotowany projekt.
W Domu Kultury  problem nie  polega  tylko  na  częściowym remoncie.  Budynek  wymaga 
kompleksowego  remontu,  począwszy od  zmiany  dachu,  stropu  i  przebudowie  wszystkich 
ścianek działowych. Ze wstępnych ustaleń jest to kwota ok. 760 tys. zł.
Radny J. Konieczny – Problemem jest to, że młodzież nie ma nawet gdzie zagrać w ping 
ponga, bo podłoga słaba i nawet gdyby stoły ustawić, to strach , żeby komuś noga nie wpadła.
Jeśli chodzi o sport, to są tak małe fundusze przeznaczone , ze chyba jesteśmy ostatnią gminą 
w województwie, jeśli chodzi o przeznaczenie funduszy na sport.
Wójt – odpowiedział, że te które były, nie zostały wykorzystane.
Radny J. Konieczny – stwierdził, iż można to było wykorzystać, zgłaszał to niejeden raz.
Wójt – Trzeba było to zrobić, pieniądze leżały.
Radny  J.  Konieczny –  „Nie  ja  mam  to  robić,  to  Wójt  jest  od  tego.  Młodzież  chętnie 
uruchomiłaby siłownię, mówią że przeniesiono ją do Parzna. Młodzież proponowała, aby była 
w Klukach, a przeniesiono fundusze do Parzna.”
Wójt – nie przenoszono żadnych funduszy, młodzież z Kluk nie potrafiła się zorganizować. 
Parzno było bardziej zorganizowane.
Radny J. Konieczny – Pan Wojewoda przychodził do Wójta niejeden raz.
Wójt – w ubiegłym roku były pieniądze przeznaczone na stroje, po 3 miesiącach przyszedł że 
nie chce strojów,  teraz może na siłownię.?
Radny J. Konieczny – zgłosił wniosek, aby umieścić tablice ogłoszeń ogólnodostępne, aby 
nie obklejać drzew, przystanków. Trzeba udostępnić ludziom takie miejsca. Szczególnie przy 
trójkącie, tam gdzie teraz plac – park powstał. Powinny być tablice ogólnodostępne.
Wójt – Tablice będą rozwiezione w najbliższych dniach, po wszystkich sołectwach, z tym że 
są to tablice do dyspozycji sołtysów.
Radny J. Konieczny – zaproponował, aby postawić słup ogłoszeniowy.
Wójt – proszę wskazać środki w budżecie na zakup słupów ogłoszeniowych oraz miejsca, 
w których można będzie je ustawić.
Radny J.  Konieczny  – Kolejna sprawa dotyczy  zapytania  mieszkańców – kiedy p.  Wójt 
uzupełni  podjazdy  z  kostki  brukowej  p.  Zielińskiej,  p.  Gębarowskiej,   p.  Gorzelak 
i p. Mikulskiemu? Podjazdy te zostały pominięte, jak był budowany chodnik. Osoby te czują 
się  pokrzywdzone,  ponieważ  wszędzie  tam  gdzie  były  później  budowane  chodniki  są 
podjazdy, a oni zostali pominięci.
Wójt – To był pierwszy chodnik, który był budowany bez podjazdów.
Radny  J.  Konieczny  –  ale  można  to  było  zrobić  w  późniejszym  terminie,  ewentualnie 
zaplanować teraz. 
Wójt – poprosił o konkretne propozycje zmian w budżecie.
Radny J. Konieczny – zaproponował przesunięcia z dróg.
Przewodniczący Rady –proszę o podanie konkretnie, z których dróg?
Radny J. Konieczny – jeśli odpada Dom Kultury, bo Wójt tak uważa to fundusze na sport – 
z rezerwy – fundusz premiowy 17.790 zł – z tego 5 tys. na sport.
P. Skarbnik – To jest fundusz osobowy na wynagrodzenia.
Radny J. Konieczny – dla kogo?
P. Skarbnik – dla pracowników administracyjno-biurowych w zespole Obsługi Szkół, tak 
planowane było od dawna . 
Radny J.  Konieczny –  poprosił  o  konkretne  wyjaśnienie  na jaki  cel  przeznaczone  są  te 
środki?
Pani Skarbnik – na fundusz premiowy.
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Radny J. Konieczny- po co tym trzem pracownikom taki duży fundusz, jeśli są zaplanowane 
środki na nagrody?
Pani Skarbnik –  Nagrody to jest  zupełnie  coś  innego.  Składowe wynagrodzeń wynikają 
z  ustawy, z przyjętego regulaminu i Wójt musi to realizować.
Radny J. Konieczny powiedział, iż zanotuje sobie na co te środki są przeznaczone i będzie 
śledził, na co zostaną wydane. 
Radny powiedział, iż w związku z tym że tamtych środków nie można ruszyć proponuje na 
sport  wziąć  z  dróg  5 tys.,  tzn.  po 2,.5  tys.  z  drogi  w Wierzchach Parzeńskich  i  z  drogi 
w Strzyżewicach.
Wójt  – zaproponował, aby nie zmniejszać kwot na drogi, ponieważ środki na sport zostały 
zwiększone o 3 tys. zł w stosunku do projektu budżetu  ubiegłorocznego. Jeżeli te środki będą 
wykorzystane wtedy środki zostaną przesunięte z rezerwy budżetowej.
Radny  J.  Dymiński –  na  ostatnim  posiedzeniu  komisji  budżetowej  z  przewodniczącymi 
komisji  rewizyjnej  i  infrastruktury  Wójt  nie  informował  czy  udało  się  pozyskać  jakieś 
pieniądze, a tu się okazuje, że te sumy na drogi w Wierzchach Parzeńskich, Strzyżewicach są 
inne. Skąd to się wzięło?
Wójt –  Po  rozliczeniu  budżetu  ubiegłorocznego  zostały  wolne  środki,  które  zostały 
wprowadzone do budżetu.
Wójt powiedział  również, że w tym roku ok. 160 tys.  zł  będzie kosztował 1 km drogi, w 
stosunku do roku ubiegłego zdrożało ok. 30%.
Przewodniczący  Rady wrócił  do  wniosku  radnego  J.  Koniecznego,  który  poddał  pod 
głosowanie.
Za przyjęcie wniosku głosowało 2 radnych, przeciw było 12.
Wniosek został odrzucony.
Radna D. Stankowska – zgłosiła wniosek o umieszczenie w budżecie inwestycji – budowa 
drogi w m-ci Ścichawa. Radna powiedziała, że droga była zamieszczona w planie, ale została 
wbrew zdrowemu rozsądkowi odrzucona  i zastąpiona drogą do Kawalcy. Radna powiedziała, 
iż droga do Kawalcy w 2/3 swojej długości przebiega po gruntach nie należących do gminy 
Kluki,  droga  prowadzi  do  5  domów,  a  kryterium  typowania  dróg  miała  być  liczba 
mieszkańców i domów.
W Ścichawie na odcinku proponowanym do realizacji są 22  gospodarstwa, ponadto jeździ 
tamtędy autobus dowożący  41 dzieci  do szkoły. Droga jest  równana,  ale  to nie  przynosi 
żadnego efektu,  bo jest  błoto i  może gdyby co 2 tygodnie  przejechała  równiarka,  byłoby 
dobrze, ale jakie to są koszty? Poza tym były sygnały od przewoźnika, że nie będzie jeździł 
po takiej drodze, więc wtedy będziemy musieli rodzicom zwracać koszty dowozu dzieci.?
Radna zaapelowała do p. przewodniczącego o poddanie pod głosowanie,  czy rzeczywiście 
droga w Ścichawie była słusznie wyrzucona, a w to miejsce wprowadzona droga do Kawalcy.
Radny S.  Gil – zwrócił  się do radnych z prośbą,  aby droga do Kawalcy była  zrobiona . 
Robione  są  drogi  na  wszystkich  miejscowościach.  W ubiegłym  roku  była  robiona  droga 
w Ścichawie i w tym roku też należałoby zrobić., bo jest potrzebna, ale na Kawalcach też jest 
potrzebna . Dzieci też są wożone do szkoły przez rodziców.
Radna D.  Stankowska –  W Kawalcach jest  4  dzieci,  a  w Ścichawie  na wnioskowanym 
odcinku wsiada 16 dzieci.
Radny  S.  Gil –  dzieci  z  Kawalcy,  gdyby  chodziły  do  szkoły  w  Kaszewicach  również 
musiałyby być dowożone, ponieważ odległość przekracza 3 km, ale dzieci te na własną ręką 
chodzą do szkoły, do Osin.
Wójt –  sprostował,  jeśli  chodzi  o  drogę  do Kawalcy to nieuregulowany jest  odcinek ok. 
200m, pozostały odcinek jest uregulowany.
Przewodniczący  Rady –  wszystkie  drogi  są  potrzebne  i  jakkolwiek  by  nie  wybrał,  nie 
wszyscy będą zadowoleni. Potrzeby w zakresie dróg są ogromne.
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Przewodniczący spytał „Kto jest za wnioskiem p. radnej Stankowskiej?”
Za wnioskiem głosował – 1 radny,
Wstrzymało się do głosu – 3,
Przeciw było-10.
W związku z powyższym wniosek został odrzucony.
Rady J. Dymiński – stwierdził, iż w 2007 r.nie uda się zrobić drogi w Osinie, ale wnioskuje 
aby w budżecie na 2008r. znalazła się budowa drogi w Osinie od krzyża w kierunku krajówki. 
Jest to droga, którą również jeździ autobus, też trudno przejechać, szczególnie  jak deszcz 
popada. Tym bardziej., że już druga kadencję w Osinie nic nie zrobiono. 
Radny powiedział, iż tak trzeba robić drogi, aby ludzie w każdej miejscowości widzieli, że się 
w gminie coś robi. Radny skomentował również wniosek wiceprzewodniczącego dotyczący 
przeznaczenia środków na projekt w Kaszewicach Kolonii. W ubiegłym roku była robiona 
droga,  w  tym  roku  będzie  kontynuacja  i  już  się  planuje  kolejna  drogę  w  tej  samej 
miejscowości.
Radny zgłosił również wniosek – aby formalnie przeznaczyć działkę w Osinie na budowę 
boiska  sportowego.  W  boisko  trzeba  będzie  włożyć  trochę  pieniędzy,  środki  na  sport 
w wysokości 3.000 zł, to na samą Osinę jest za mało.
Radny powiedział, że młodzież jest bardzo chętna do gry, są już zakupione bramki. 
Na sesję przybyli  przedstawiciele młodzieży z Osiny, aby potwierdzić ,że chcą coś zrobić 
tylko potrzebują miejsca.
Wójt odpowiedział, iż zostało zlecone geodecie wyznaczenie granic działki gminnej. Ma to 
być wykonane po niedzieli.
Przewodniczący Rady zwrócił się do młodzieży, aby byli bardziej cierpliwi, a nikt z radnych 
nie będzie utrudniał, aby to boisko powstało.
Radny Siewiera Cz.  – powiedział,  iż w miarę możliwości  pozyskania środków będzie je 
można  przeznaczyć  np.  na  drogę  w  Ścichawie  i  inwestycję  tę  wprowadzić  do  budżetu 
w trakcie roku budżetowego.
Radny J. Konieczny – spytał w sprawie wniosków na środki unijne?
Wójt – chcieliśmy złożyć do Norweskiego Funduszu ale nie spełniamy warunków. Wniosek 
jest przygotowywany, czekamy na ogłoszenie naboru, do PROW.
Radny J. Konieczny – czy na drogi tez Wójt wystąpi ?
Wójt – Tak.
Radny  J.  Konieczny –  zaproponował,  aby  się  wstrzymać  na  razie  z  realizacją  dróg 
i poczekać na środki unijne.
Wójt – należy jednak pamiętać, że to nie są szybkie pieniądze.
Radny J.  Konieczny –  reasumując,  środki  które  wydalibyśmy  w tym  roku  na  drogi,  to 
starczyłoby na nasze 15%, bo 85% zwracają..
Wójt – droga, która będzie robiona przy pomocy środków unijnych wymaga przygotowania 
innej dokumentacji i musi mieć inne parametry. Po wyborze konkretnej drogi , stać nas będzie 
na wykonanie tylko tej jednej ok. 8 miesięcy będziemy czekać na zwrot.

Następnie Przewodniczący Rady udzielił głosu mieszkańcom Kaszewic Kolonii.
Mieszkańcy  zwrócili  się  do  Rady  z  prośbą,  aby  w  2007r.  Gmina  utwardziła  drogę 
w Kaszewicach Kolonii, jadąc od strony Kurnosa. Mieszkańcy wnioskowali, aby ten odcinek 
wykonać zamiast zapisanej w budżecie drogi, też w tej miejscowości. Mieszkańcy uzasadniali 
swoją prośbę liczbą budynków, mieszkańców  oraz tym, że w ich części wsi zamieszkują 
osoby niepełnosprawne, osoby dla których równa,  utwardzona droga byłaby polepszeniem 
jakości życia.
Druga prośba dotyczyła wykupienia gruntu od prywatnej osoby, z przeznaczeniem na drogę 
dojazdową do 7 rodzin,  ponieważ obecnie w ogóle drogi  nie  ma.  Ludzie Ci  korzystają  z 
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przejazdu po prywatnym gruncie. Taka sytuacja może doprowadzić do tragedii, w przypadku 
konieczności dojazdu pogotowia czy straży .
Wójt pierwsza propozycja dotyczy zamiany realizacji inwestycji II etapu przebudowy drogi 
w Kaszewicach Kolonii, na nowy odcinek również w tej miejscowości. Wójt powiedział, iż 
należy mieć na względzie to ze jest  przygotowana dokumentacja,  która ważna jest  2 lata. 
Natomiast  co  do  drugiej  kwestii  –  sprawa  jest  już  wszczęta,  wystąpiliśmy 
o  przekazanie  nam  działki,  która  jest  w  tej  chwili  w  zasobach  Agencji  Nieruchomości 
Rolnych   i  po  przejęciu  działka  ta  byłaby  przedmiotem  zamiany.  Były  już  prowadzone 
rozmowy   z właścicielem działki, z której byłaby wydzielona droga.
Mieszkańcy  wyrazili  również  swoje  niezadowolenie,  ponieważ  nie  zostali  powiadomieni 
o terminie przeglądu dróg przez Radę, dopiero w terminie późniejszym na ich wniosek odbyła 
się wizja lokalna.
Następnie głos zabrał p. Dymiński – przewodniczący Komisji Infrastruktury. Powiedział, iż 
Komisja Infrastruktury oraz 2 członkowie Komisji Rewizyjnej jeździła po drogach. Radny 
stwierdził,  iż obecność mieszkańców podczas przeglądu dróg nie była potrzebna. Zdaniem 
Komisji, w Kaszewicach Kolonii należy nawieźć tłucznia na drogę od końca asfaltu w prawo, 
ponieważ jest tam mokro i robią się dziury.
Kolejna  sprawa  dotyczy  wykupu  działki  na  utworzenie  następnej  drogi  w  tej  samej 
miejscowości. Komisja stwierdziła, iż droga jest tylko w złym stanie. Radny uważa że nie ma 
sensu kupowania i  tworzenia nowych dróg,  tylko za te pieniądze można zrobić porządnie 
istniejącą  drogę.  Zdaniem całej  Komisji  nie  ma sensu  wykupywać  działek  na utworzenie 
nowej drogi.
Komisja  objechała  wszystkie  drogi  w gminie,  robiąc  84 km. Na kolejność  trzeba czekać, 
środki w gminie mamy jakie mamy i jeżeli jest projekt na drogę zrobiony to trzeba tę drogę 
skończyć.  Na  sesję  przybyli  mieszkańcy,  którzy  mieszkają  po  jednej  stronie  Kolonii,  ale 
gdyby przyszli Ci co mieszkają po drugiej stronie , uważaliby inaczej. Nikt nie może w ten 
sposób wywierać nacisku na radnych.
Radny J.  Konieczny zgłosił,  aby jak  będą pracownicy robót  publicznych  obkopali  drogi 
rowami. Największym mankamentem jest  właśnie  brak rowów przy drogach i  to  na całej 
gminie.
P. Wata – Stwierdził, iż w jednym kierunku robi się 2 km drogi, a w drugim wcale.
Radny J. Konieczny – Odpowiedział, iż „tak  wasi radni wnioskowali i zdecydowali, że było 
robione w tamtym kierunku”.
Następnie  p. Skarbnik – poinformowała, iż do projektu budżetu należy wprowadzić pewne 
korekty, które wynikają z nieprawidłowego podsumowania.
P. Wójt zgłosił również korektę nazw zadań inwestycyjnych polegające na zastąpieniu słów 
„modernizacja” słowem „przebudowa”.
Radna  D.  Stankowska –  zapytała  o  zapis  w  inwestycjach  wieloletnich  dotyczący 
„Przebudowy ulicy „Ciemnej”, ponieważ na komisjach była mowa tylko o odwodnieniu.
Wójt – przewidywane jest wykonanie jednego i drugiego, kompleksowo.
Pan Wata  – Jaka będzie odpowiedź na wniosek w sprawie zamiany dróg.
Przewodniczący Rady – odpowiedział, iż wnioski na sesji mogą składać tylko radni.
Radna I. Lewińska – złożyła wniosek o zamianę budowy tej drogi, z tamtej Kolonii na tę 
Kolonię, żeby uwzględnić osoby niepełnosprawne.
Przewodniczący poddał wniosek pod głosowanie.
Za wnioskiem głosowało 4 radnych, przeciw było 8, 2 wstrzymało się od głosu.

Więcej wniosków  do budżetu nie było.
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał projekt uchwały w sprawie budżetu na 
2007r., z uwzględnieniem wcześniej przegłosowanych zmian.
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Za przyjęciem uchwały głosowało  11 radnych,  2 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosu.

Uchwała Nr 6/VI/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 marca 2007r.

w sprawie budżetu gminy Kluki na 2007r.

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
O godz. 1430 Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę.
Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady.

Punkt  6 -  Podjęcie  uchwały  w sprawie  uzgodnienia  projektu  Rozporządzenia  Wojewody  
Łódzkiego w sprawie Obszaru Chronionego Krajobrazu Doliny Widawki.

Łódzki Urząd Wojewódzki przedłożył Radzie Gminy Kluki projekt Rozporządzenia 
Wojewody  Łódzkiego  w  sprawie  uznania  za  Obszar  Chronionego  Krajobrazu   Doliny 
Widawki. Obszar Chronionego Krajobrazu Doliny Widawki obejmuje tereny Chronione ze 
względu  na  wyróżniający  się  krajobraz  o  zróżnicowanych  ekosystemach,  wartościowe  ze 
względu na możliwość zaspakajania potrzeb związanych z turystyką i wypoczynkiem, a także 
pełnioną funkcją korytarzy ekologicznych.
Przewodniczący powiedział,  iż  odbyło  się  spotkanie  Komisji   z  przedstawicielem Urzędu 
Wojewódzkiego,  na  którym  zostały  omówione  powyższe  zagadnienia.  Projekt 
Rozporządzenia  obejmował  m.in.  zakaz  lokalizowania  obiektów  budowlanych  w  pasie 
szerokości 100 m od linii brzegów rzek, jezior i innych zbiorników wodnych. W projekcie 
naszej uchwały  wnioskujemy  zmniejszenie tej odległości do 20 m.
Radny J.  Dymiński –  spytał,  czy  na  tym Obszarze  będzie  można  dokonywać  zabiegów 
pielęgnacyjnych w lasach prywatnych?
Przewodniczący  Rady –  odpowiedział,  iż  Obszar  Chronionego  Krajobrazu  jest  łagodną 
formą ochrony przyrody. Zabiegi pielęgnacyjne w lasach polegające na przecince, w dalszym 
ciągu będzie można robić.
Radny  B.  Trzmiel poprosił  o  odczytanie  dla  wszystkich  §  3  projektu  Rozporządzenia, 
w którym mówi się o zakazach na terenie Obszaru.
Przewodniczący odczytał treść §3, następnie przedstawił projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały glosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 7/VI/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 marca 2007r.

w sprawie uzgodnienia projektu Rozporządzenia Wojewody 
Łódzkiego  w sprawie  Obszaru  Chronionego  Krajobrazu  Doliny  
Widawki.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt  7  -  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  i  Sekretarza  Gminy  
o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego.

Projekt  uchwały  omówiła   Sekretarz  –  p.  A.  Fabrowska.  15  marca  2007  roku 
wchodzi w życie ustawa z 18 października 2006 roku o ujawnianiu informacji o dokumentach 
organów bezpieczeństwa państwa z lat 1944-1990 zwaną ustawą lustracyjną.  Obliguje ona 
osoby podlegające lustracji  do złożenia  oświadczeń.  Będą musieli  je  złożyć np.  niektórzy 
pracownicy urzędów, sędziowie, samorządowcy, dziennikarze, kierownicy szkół i.t.d.. O tym, 
kiedy  osoby  te  powinny  złożyć  oświadczenia,  każda  z  nich  zostanie  powiadomiona 
indywidualnie. Zrobi to pracodawca, minister, wojewoda, inny organ, który je mianował lub 
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powołał  na  określone  stanowisko,  jednocześnie  informując  daną  osobę  o  skutkach 
niedopełnienia tego obowiązku. W stosunku do sekretarza i skarbnika te obowiązki wykona 
organ powołujący. Pisma powinny trafić do zainteresowanych do 15 kwietnia br.. Od dnia 
otrzymania takiego powiadomienia zainteresowany ma miesiąc na złożenie oświadczenia. 
Pan  Domański –  szczególną  uwagę  radnych  zwrócił  na  termin  1  miesięczny  oraz  na 
konsekwencje  wynikające  z  przekroczenia  tego terminu.  Radca prawny zasugerował,  aby 
takie  oświadczenie  zawieźć  osobiście,  ewentualnie  przesłać  pocztą  listem poleconym,  za 
zwrotnym potwierdzeniem odbioru. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 8/VI/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 marca 2007r.

w  sprawie  powiadomienia  Skarbnika  i  Sekretarza  Gminy 
o obowiązku przedłożenia oświadczenia lustracyjnego.

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 8 -  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy pomiędzy Gminą  
Kluki   a organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku  
publicznego.
Projekt  uchwały  omówiła  Sekretarz  –  p.A.  Fabrowska  Uchwalenie  rocznego  programu 
współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi  działalność 
pożytku  publicznego przez organy stanowiące jednostek samorządu terytorialnego wynika 
z zapisu art. 5 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie.
Radny J. Dymiński - spytał jakie są organizacje na naszym terenie? 
P. Sekretarz – jest nam wiadomo tylko o Uczniowskim Klubie Sportowym
Radny J. Dymiński zaproponował przesunięcie na ten cel środków „alkoholowych”.
Wójt B.Stein – Środków przesunąć nie można, ale można je wykorzystać na przedsięwzięcia 
w dziedzinie sportu.  Szkoła w Parznie przygotowała program profilaktyki  uzależnień i  na 
realizację tego programu zostało zakupione  wyposażenie siłowni w Parznie. 
Więcej pytań do projektu uchwały nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 9/VI/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 marca 2007r.

w  sprawie przyjęcia  Programu  współpracy  pomiędzy  Gminą  Kluki 
a  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  prowadzącymi  działalność 
pożytku publicznego.

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru kandydata będącego przedstawicielem Gminy  
Kluki  w Powiatowej  Społecznej  Radzie  do Sprawa Osób Niepełnosprawnych  w kadencji  
2007 – 2010.

W związku z upływem z dniem 28 marca 2007 r. okresu bieżącej kadencji Powiatowej 
Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych Starosta Bełchatowski zwrócił  się z prośbą 
o  wytypowanie przedstawiciela samorządu terytorialnego do składu wyżej  wspomnianego 
organu na kolejną kadencję obejmująca lata 2007-2010. Spośród zgłoszonych kandydatów 
powołani  zostaną  członkowie  Powiatowej  Społecznej  Rady  do  spraw  Osób 
Niepełnosprawnych.
Wójt zaproponował, aby przedstawicielem tym została p. Danuta Dera – Kierownik GOPS.
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Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.
Uchwała Nr 10/VI/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 marca 2007r.

w  sprawie  wyboru  kandydata  będącego  przedstawicielem  Gminy  Kluki  w 
Powiatowej Społecznej Radzie do Sprawa Osób Niepełnosprawnych  w kadencji 
2007 – 2010.

Uchwała stanowi załącznik nr8 do protokołu.

Punkt 10 - Podjęcie uchwały w sprawie kandydata i jego stałego zastępcy reprezentujących  
Gminę Kluki w stałej konferencji współpracy powoływanej przez Wojewodę Łódzkiego.

W  terminie  do  6  kwietnia  2007r.  wszystkie  jednostki  samorządu  terytorialnego 
zgłaszają  po  jednym  kandydacie  i  jednym stałym  zastępcy  do  udziału  w  pracach  Stałej 
Konferencji  Współpracy.  Spośród  zgłoszonych  kandydatów  zostaną  wybrani  członkowie 
Konferencji, a następnie powołani do jej składu zarządzeniem Wojewody Łódzkiego.
Wójt zaproponował, aby była to p. Bożena Wieczorek oraz p. Jarosław Kęsy.
Przewodniczący odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 11/VI/07
Rady Gminy Kluki
z dnia 23 marca 2007r.

w sprawie wyboru kandydata i  jego stałego zastępcy reprezentujących Gminę 
Kluki w stałej konferencji współpracy powoływanej przez Wojewodę Łódzkiego

Uchwała stanowi załącznik nr9 do protokołu.

Punkt  11 i 12 - Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Przewodniczący odczytał pisma, które wpłynęły do rady w okresie międzysesyjnym:

1) Pismo Zarządu  OSP  Kluki  –  w  sprawie  ufundowania  przez  Gminę  sztandaru  dla 
jednostki  OSP,  która  będzie  obchodzić  w  bieżącym  roku  jubileusz  80  –  lecia 
powstania.

Radca  prawny –  p.  Domański  wyjaśnił,  iż  OSP  jest  stowarzyszeniem,  nie  jest  to 
jednostka  organizacyjna.  Zgodnie  z  ustawą  o  ochronie  przeciwpożarowej  ciąży 
bezwzględny  obowiązek  wobec  OSP  utrzymywania  tzw.  gotowości  bojowej,  tzn. 
wyposażenie  tych  jednostek  w  sprzęt,  środki  niezbędne  do  prowadzenia  akcji 
przeciwpożarowych  czy  ratowniczych  i  w  zasadzie  nie  ma  żadnego  innego  tytułu 
prawnego  do  przekazywania  jakichkolwiek  środków  na  funkcjonowanie  OSP,  co  nie 
oznacza że Gmina nie może dokonać darowizny, jeśli takowe środki są.
Radny  J.  Dymiński powiedział,  iż  jego  zdaniem  sztandar  im  starszy  tym  bardziej 
wartościowy. Lepiej dać do renowacji, ten który jest niż kupować  nowy.
Wójt – Jednostka ma sztandar, ale jest on mocno zniszczony, a ponadto niekompletny.
Radny J. Dymiński zaproponował, że straż powinna organizować zbiórki, festyny, latem.
Wójt  –  jednostka  późno  zabrała  się  do  organizacji  jubileuszu  ,  wnioskuje  o  zakup 
sztandaru, ale jak ma wyglądać i kto ma sfinansować całą uroczystość jeszcze nie wiedzą. 
Straż  dysponuje  niewielkim  swoim  funduszem.  Możliwości  zarobkowania  maja 
ograniczone ze względu na brak odpowiedniej bazy lokalowej.
Radna I. Lewińska – zaproponowała, aby zmobilizować strażaków do aktywniejszego 
działania  i poszukania sponsorów.
2) Pismo  Rady  Sołeckiej  z  miejscowości  Strzyżewice,  z  prośbą  o  budowę  drogi 

w kierunku „Starej Wsi”.
Droga została ujętą w budżecie.
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3) Pismo Rady Sołeckiej w Imielni – z prośbą o utwardzenie nawierzchni drogi.
Wójt – droga była nawieziona tłuczniem w ubiegłym roku, teraz musi zaczekać na 

swoją kolej.
4) Radny  J.  Konieczny –  zgłosił,  aby  przy  nowym  chodniku,  w  kierunku  kościoła 

zrobić podjazd dla wózka inwalidzkiego, ponieważ jest tam zbyt wysoki krawężnik 
(przy kapliczce).

5) Radny Cz. Siewiera – Jak rozwiązać sprawę z wodą, zwłaszcza z opłatą stałą?
Trwają rozmowy w sprawie przejęcia ujęcia wody w Parzniewicach. Szczegóły  
dotyczące tego tematu zostaną przekazane na następnej sesji.

6) Radna I. Lewińska zgłosiła następujące wnioski:
- Dostarczenie wszystkim sołtysom Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy;
- Przy ostatniej zbiórce odpadów wielkogabarytowych nie wszystkie wystawione  
odpady zostały zabrane
Odp. Takie sytuacje trzeba zgłaszać na bieżąco;
-  Młodzież  dojeżdżająca  do  Gimnazjum  prosi  o  dodatkowy  przystanek 

autobusowy, obok zabudowań p. Dylak.
Odp. Należy zgłosić taką potrzebę p. dyrektor Gimnazjum;
- Konieczność  wykopania  rowów w Kaszewicach Kolonii,  od  końca  asfaltu  w 

prawo.
Wójt spytał, czy mieszkańcy zrobią sobie przejazdy?
Radna odpowiedziała, że tak ponieważ nie jest to obowiązkiem Gminy.
-  Prośba  rodziców,  aby  przy  Szkole  Podstawowej  w  Kaszewicach  dodatkowo 

ustawić znak  ze  względu  na  bezpieczeństwo  dzieci  i  dodatkowo  lustro  przy 
wyjeździe z ul. Ciemnej, koło kościoła, ponieważ wyjeżdżając na drogę główną nie 
ma żadnej widoczności z prawej strony.

- Ponowna prośba o przycięcie drzew w kierunku cmentarza.
Radna podziękowała za ustawienie dotychczas wnioskowanych znaków i lustra.

7) Radny J.  Konieczny –  powiedział,  iż  na  poprzedniej  sesji  głosowaliśmy wniosek 
przeciwko podwyżce cen wody, ale z umowy zawartej 7.12.2005r. wynika, że stawki 
taryfy uchwalane są przez Radę Gminy Wola Krzysztoporska, więc my nie mamy nic 
do powiedzenia w tej sprawie.

Wójt – Tak było, ale w 2006r. zmieniły się przepisy w  sprawie określania taryf . 
We wtorek  będzie  złożony  wniosek  o  przejęcie  całego  ujęcia  parzniewickego 

i  najprawdopodobniej  zostanie  powołany  nowy  podmiot,  który  przejmie  
eksploatację.
Radny poprosił Wójta o interwencje w Mzurkach w sprawie wyczyszczenia rowy 
przy drodze krajowej,  na wysokości  parku, ponieważ w rowie zalegają liście  i 

woda nie ma odpływu.
8) Radny S. Gil – poprosił o odnowienie 2 przystanków w Trząsi i 1 w Słupii.

Wójt  –  Będą  kupione  materiały  i  sukcesywnie  wszystkie  przystanki  będą 
malowane.
9) Radny R. Śniady – ponowił prośbę o ustawienie znaku przy drodze powiatowej – 

Uwaga na zwierzęta domowe.
Odp. Wniosek w tej sprawie został złożony do PZD.

10) Radny B. Trzmiel –ponowił  prośbę o wykonanie poboczy przy drodze asfaltowej 
w Podwódce.

Wójt  –  został  przywieziony  1  samochód  nowego  tłucznia,  który  został 
rozplantowany na drodze w Kaszewicach, zobaczymy jak ten materiał będzie się 
zachowywał zwłaszcza jak będzie sucho.
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11) Radna D. Stankowska poprosiła:
-  wykopanie,  pogłębienie   rowów  wzdłuż  drogi  w  Ścichawie  (od  drogi 

powiatowej               w prawo);
-  wyrównanie  i  nawiezienie  tłucznia  na  drogę,  której  budowa  nie  znalazła  się 
w budżecie.
Radna poprosiła o wcześniejsze powiadamianie kiedy będzie równiarka.
Wójt – z równaniem dróg będziemy czekać, aż ustabilizuje się pogoda. 

12) Sołtys Kaszewic – p. T. Kocińska –Grzybek poprosiła, aby sołtysi byli informowani 
kiedy będzie równiarka na wsi, ponieważ sołtysi najlepiej znają teren.

Pani sołtys, w imieniu mieszkańców poinformowała, iż 31 marca w Kaszewicach 
odbędzie się spotkanie w sprawie wody i poprosiła, aby ktoś z Gminy wziął udział 

w tym spotkaniu.
13) Radny J.  Dymiński –  spytał,  ile  będzie  samochodów tłucznia  za  pieniądze  które 

mamy w budżecie?
Wójt -  ok. 56 zł kosztuje przywiezienie 1 tony tłucznia.
Radny J. Dymiński zgłosił, iż w związku z tym że budowa drogi w Osinie nie  
znalazła się w budżecie prosi o nawiezienie tłucznia na tę drogę.

14) Radny H. Szafran – zgłosił, aby:
-  wykonać przepust przy drodze powiatowej, w kierunku Starej Wsi;
- postawić znak – Uwaga na drogę z pierwszeństwem przejazdu przy wyjeździe od 
wysypiska na drogę asfaltową, robioną w ubiegłym roku.  

      15) Radna I. Lewińska – ponowiła temat zanieczyszczenia lasów, ponieważ jesteśmy 
bardzo zaśmieconą gminą.
Wójt powiedział, iż bardzo dużo dzikich wysypisk zlokalizowanych jest przy drogach 
powiatowych. Wójt poprosił o konkretne wskazanie takich miejsc, wówczas zostanie 
przygotowany  wniosek  do  RCCE,  ponieważ  podmiot  ten  posiada  specjalistyczny  
sprzęt. 

16) Sołtys  z  Parzna –  p.  Włodarczyk   zgłosił,  aby coś  zrobić  w Parznie  ze  starym  
basenem p-poż., ponieważ zrobiło się tam wysypisko śmieci.
Wójt – odpowiedział, jak teren trochę obeschnie będzie zrobione odprowadzenie 
wody. Wójt zaapelował, aby mieszkańcy pilnowali się nawzajem, bo ktoś te śmieci 
wyrzuca.

17)  Sołtys z Ciszy powiedziała, iż w Ciszy  też jest taki basen. P. Krawczyk poprosiła 
o pomoc i cement, aby ten zbiornik oczyścić.

18)  Radny  J.  Konieczny –  spytał,  kto  ma  egzekwować  postanowienia  zawarte 
w Regulaminie utrzymania czystości i porządku.
Wójt – nie mamy specjalnych służb do tego, musimy pilnować się sami nawzajem.

Więcej pytań i wniosków nie było.

Punkt  13 - Zakończenie obrad.

O godzinie  1550  Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie  i  zakończył 
obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady
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